
 

Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/464.

Benyújtás dátuma: 2022-07-01 12:35

Parlex azonosító: 2D5N97UZ0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Szabó Rebeka (Párbeszéd) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért adnak jelnetős támogatást a környezetpusztító 
aligai beruházásnak?" 

Rogán Antal

miniszter

Miniszterelnöki Kabinetiroda

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az Aligaliget néven futó beruházás komoly állami támogatásban részesült: több ütemben 9.7 
milliárd forintot kapott a Pro-Mot és az Appeninn a Kisfaludy programból: kikötőfejlesztésre, 
szállodaépítésre, Agóra-kialakításra a nemzetgazdasági jelentőségűvé minősített beruházás 
keretében. A beruházás ellen helyi civil szervezetek is több alkalommal tiltakoztak, többek között a 
magaspart tervezett környezetpusztító legyalulása miatt, valamint amiatt, mert nem látják 
biztosítottnak a jövőben a parthoz való szabad lejutás lehetőségét. 

 

Korábbi kérdéseimre válaszolva az Agrárminisztérium államtitkára elmondta, hogy a kormány 
elkötelezett a Balaton part zöldterületeinek megóvása érdekében. Sajnos a jelen beruházás ennek a 
szándéknak ellentmond, ugyanis a part egy részét már felparcellázták, ott luxus apartmanok 
számára építési telkeket hoztak létre egészen a vízpartig, így sem a zöldterület, sem a parti sétány 



 
megóvása nem lesz lehetséges.

 

Tekintettel arra, hogy a beruházást heves tiltakozások kísérik, a Balaton keleti medencéjének 
jellegzetes geológiai képződményét, a magaspartot is tönkreteszi, valamint arra, hogy a korábbi 
tulajdonos Appeninn Holding, valamint a jelenlegi tulajdonos Bayer Property Zrt. is jövedelmező, 
stabil nagyvállalkozások, kérem Miniszter Úr tájékoztatását:

 

Mi indokolta a csaknem 10 milliárd Forintos állami támogatást az Aligaliget fejlesztés számára?

Miért finanszíroz a kormány olyan beruházást, ami semmibe veszi a helyben élő emberek érdekeit 
és a környezetvédelmi előírásokat is?

 

 

Tisztelettel,

Szabó Rebeka
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